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§ 43 

Adjungering 

Beslut 
Arbetsutskottet adjungerar, Sidney Holm (MP), Christina Ståldal (NL) och Anders Tiger 
(KD) till dagens sammanträde med rätt att delta i överläggningarna. 
 
- - - - - 
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§ 44 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2014-05-06 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 14:15  
Cirkulär 14:16  
AB Vårljus  
Dagordning 140319  
Information, förslag ny valberedning 140212  
Protokoll 2 140319  
Bolagsordning och ägardirektiv 140331  
Bolagsordning, bilaga  
Granskning av bolagsordning, SKL  
Kallelse och handlingar 140507  
Kallelse årsstämma 140507  
Nominering av styrelsen 140507  
Nominering av lekmannarevisorer 140507  
Årsredovisning och koncernredovisning 2013  
Revisionsberättelse  
Upphandling av revisorstjänster 140507  
Särskild valberedning 140507  
Förslag styrelsearvoden 140507  

Övrigt 
 

Styrelseprotokoll Nacka stadshus AB Johanna Magnusson 
Styrelseprotokoll Nysätra Fastighets AB Johanna Magnusson 
Lekmannarevisorernas rapport Nacka Energi 2013 Johanna Magnusson 
Revisionsrapport Nacka Energi 2013 Johanna Magnusson 
Revisionsrapport och årsredovisning Saltsjö Pir AB Johanna Magnusson 
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Överenskommelse om samverkan mellan parter, polisen, 
Värmdö, Tyresö och Nacka kommun 

 

Bilaga till överenskommelsen  
Remiss – Översyn av Mälarrådets utskott Samordnings- och 

utvecklingsenheten, 
svar senast 2014-10-31 

Trå Fisksätra/Saltsjöbaden 140324, Minnesanteckningar Ingrid Greger 
Brå och alla Trå 140211, Minnesanteckningar Ingrid Greger 
Brå 20140402, Minnesanteckningar Ingrid Greger 
Fisksätra Folkets Hus revisionsberättelse  
Södertörns Brandförsvarsförbund, sammanträdesprotokoll 
140425 

 

Södertörns Brandförsvarsförbund, justering 140428  
Föreningsrådet i Älta, årsmötesprotokoll 140318  
Föreningsrådet i Älta, verksamhetsberättesle 2013  
 
- - - - - 
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§ 45 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, KSAU 2014-05-06 

Ärende Beslutsfattare 
Hans Peters deltagande i Mälartinget  Mats Gerdau, kommunstyrelsens ordförande 
Sidney Holms deltagande i Mälartinget Mats Gerdau, kommunstyrelsens ordförande 
  
 
- - - - - 
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§ 46 KFKS 2014/348-103 

Samlad verksamhetsberättelse för kommunstyrelsens 
brottsförebyggande råd och lokala trygg- och 
säkerhetsråd 2013  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar verksamhetsberättelsen till protokollet. 
 

Ärende 
Samordnings- och utvecklingsenheten har i uppdrag att utgöra tjänstemannastöd för flera 
av kommunstyrelsens råd. Inom ramen för detta uppdrag sammanställs därför en samlad 
verksamhetsberättelse för det brottsförebyggande rådet (BRÅ)och de trygg- och 
säkerhetsråd (TRÅ) som finns. Kommunens lokala TRÅ tar varje år fram en handlingsplan, 
prioriterade områden eller teman som det även kallas, enligt vilken arbetet i råden bedrivs.  
 
Under året har information om rådens arbete efterfrågats av politiken och samordnings- 
och utvecklingsenheten har i samverkan med sekreteraren för de råd man ansvarar för tagit 
fram en rutin för hur minnesanteckningar upprättas, distribueras och arkiveras. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2014 
Verksamhetsberättelsen TRÅ & BRÅ 2013 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 47 KFKS 2013/182-040 

Månadsbokslut mars 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2014. 
 

Ärende 
Årsprognosen för årets resultat är 48 miljoner kronor (mnkr), 13 mnkr sämre än budget. 
Prognosen för balanskravsresultatet är 44 mnkr, vilket är 16 mnkr sämre än budget. Den 
negativa avvikelsen beror till stor del på att social- och äldre nämnden lämnar en 
årsprognos som avviker negativt med 35 mnkr jämfört med budget. Årsprognosen för 
Välfärd samhällsservice är en negativ avvikelse på 1,5 mnkr. Utbildningsnämnden lämnar 
en positiv årsprognos på 8 mnkr bättre än budget. I övrigt lämnar det flesta nämnder och 
verksamheter prognoser som är i enlighet med budget. Det krävs kraftfulla åtgärder för att 
nå en ekonomi i balans med budget, särskilt inom social- och äldrenämnden. Arbete pågår 
inom nämnden med att ta fram åtgärdsplaner inom områden med negativa avvikelser.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 april 2014 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 48 KFKS 2014/347-013 

Befolkningsutveckling i Nacka kommun – utfall och 
prognos 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
I slutet av 2013 bodde 94 400 personer i Nacka kommun. Befolkningstillväxten under 2013 
var drygt 1 500 personer, något lägre än den genomsnittliga årliga tillväxten de senaste tio 
åren. Tillväxttakten förväntas ligga på ungefär samma nivå 2014 för att sedan successivt 
öka, i takt med att bostadsbyggandet i kommunen ökar. Bostadsbyggandet – som legat på 
drygt 500 nya bostäder per år den senaste tioårsperioden – planeras vara mer än dubbelt så 
högt under den kommande tioårsperioden och den genomsnittliga befolkningstillväxten 
beräknas ligga på omkring 2600 personer per år. Denna höga tillväxttakt kommer att 
fortsätta fram till år 2030. Om tio år beräknas folkmängden i Nacka vara 120 000 och år 
2030 140 000 personer. Befolkningstillväxten kommer att vara som högst på Sicklaön. 
Antalet skolbarn kommer att öka kraftigt i antal under de närmaste åren. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2014 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 49 KFKS 2013/512-040 

Prissättning av gemensamma administrativa 
stödtjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer principerna för beräkning av gemensamma administrativa 
stödtjänster avseende år 2015. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret föreslår att principerna som fastställdes 2014 för beräkning och 
fördelning av de gemensamma administrativa stödtjänsterna kvarstår, men med justeringar 
för IT-enhetens och serviceenhetens beräkningar. De föreslagna förändringarna baseras 
bland annat på att mer och mer av IT-driften tas över i egen regi och att enheterna själva 
kan påverka exempelvis sin lagring på kommunens gemensamma servrar. 
 
Inför arbetet med ramärendet 2015-2017och internbudget 2015 är det viktigt att 
kommunens verksamheter känner till kostnaderna för de administrativa stödtjänsterna. 
Både priser och underlag för vad enheter och verksamheter ska betala fastställas i god tid 
inför nämndernas beslut om mål och budget för nästkommande år samt när nämnder och 
verksamheternas ska redovisa internbudget.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 april 2014 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 50 KFKS 2013/512-040 

Fastställande av driftsbudget och ingående totalt kapital 
för intäktsfinansierade verksamheter år 2014 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2014 i enlighet med tabell 1 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2014 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till -44,9 miljoner kronor i enlighet med tabell 2 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2014 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till -9,7 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Enligt reglementet för ekonomistyrning har kommunstyrelsen rätt att justera budgeten för 
finansieringsnämnder utifrån specifika regler. Exempelvis ska nämndernas behov av att 
budgetera för projekt över åren tillgodoses i budgeten. I princip överförs alltid underskott 
till nästa års budget om inte nämnden kan påvisa att underskottet uppstått på grund av att 
nämnden har fått tillkommande uppgifter eller uppdrag under året. Överskott som 
genererats av samma orsaker överförs inte till nästkommande år. Stadsledningskontorets 
förslag innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och kostnader är oförändrad 
jämfört med kommunfullmäktiges beslut § 250 11 november 2013. 
 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka och 
syftar till att skapa långsiktiga planeringsmöjligheter, ansvarstagande och hushållning med 
skattepengar för kommunens skolor, särskilda boenden och andra verksamheter och 
enheter.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 april 2014 
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
Majvie Swärd (S) och Rolf Wasteson (V) deltog inte i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har i många år varit kritiska till systemet med överföringar av över- och 
underskott. Tanken att långt in på året kunna minska en nämnds budget med föregående 
års underskott är fel tänkt. En nämnd som haft problem med sin budget kommer inte att få 
det lättare att klara av den om man får den kraftigt minskad, möjligheterna att kompensera 
det inskränker sig i princip till akuta kraftiga nedskärningar av verksamheten. Det straffar i 
och för sig verksamheten och dess personal (om man nu anser att de gjort sig skyldiga till 
oaktsamhet när de inte lyckats hålla budgeten) men det drabbar framför allt brukare och 
Nackaborna. Självklart ska verksamheterna hushålla med sina resurser men sättet att gå till 
väga är fel.  
 
Dessbättre låg inget förslag i år om att överföra förluster från 2013 men eftersom principen  
ändå är fel. Beslutet innebär därför att fastställa den budget som alliansmajoriteten fick 
igenom vid budget-KF i november. Då hade Vänsterpartiet ett eget budgetförslag med 
andra satsningar och andra ramar varför vi nu väljer att avstå från att delta i beslutat att 
indirekt godkänna majoritetsbudgeten.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Om vi hade samma 
system här i Nacka slapp vi oroa oss för att bli dragna inför domstol för åsidosättande av 
likabehandlingsprincipen av friskolor, någonting som skulle kunna stå Nackas 
skattebetalare mycket dyrt.  
Kommunen har ett stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för 
skolverksamhet och i detta uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte 
påverkar kvalitén på utbildningen negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. 
Underskott uppkomna p.g.a. dagens bristfälliga ekonomistyrning är väldigt svåra att hantera 
på ett tillfredsställande sätt.” 
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Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan har ett eget budgetförslag med driftsbudget att förhålla oss till för år 2014. 
Den medför i vissa fall andra prioriteringar. Framförallt en större satsning på skola, 
förskola, social omsorg, kultur, bibliotek och fritid.” 
 
- - - - - 
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§ 51 KFKS 2014/301-282 

Taxa för uthyrning av lokaler i stadshuset 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslagen taxa för uthyrning av 
lokaler i Nacka stadshus.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att den föreslagna föreskriften 
förtydligas med att taxan inte gäller för kommunens styrelser, nämnder och enheter i 
stadshuset, att föreningar, ideella organisationer, anordnare av kommunalt finansierad 
verksamhet eller andra aktörer har möjlighet att hyra sammanträdeslokaler i Nacka 
stadshus, samt att kommunens styrelser, nämnder och enheter i stadshuset har företräde till 
lokalerna. 
 

Ärende 
I stadshuset finns cirka 75 mötesrum. De används främst av nämnderna och enheterna i 
stadshuset. Hyran för mötesrummen tas ut via den hyra som tas ut per anställd i stadshuset. 
Anordnare av kommunalt finansierade verksamhet hyr ibland lokalerna. Idag finns ingen 
taxa för att ta ut hyra. Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag som harmonierar 
med de taxor som finns för andra lokaler i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 april 2014 
Föreskrift: Taxa för uthyrning av lokaler i stadshuset 
 

Yrkanden 
Majvie Swärd (S) yrkade för Socialdemokraterna, med instämmande av Rolf Wasteson (V), 
att alla föreningar verksamma i Nacka får disponera lokalerna i stadshuset avgiftsfritt. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag med tillägget att 
föreskriften förtydligas med att taxan inte gäller för kommunens styrelser, nämnder och 
enheter i stadshuset, att föreningar, ideella organisationer, anordnare av kommunalt 
finansierad verksamhet eller andra aktörer har möjlighet att hyra sammanträdeslokaler i 
Nacka stadshus, samt att kommunens styrelser, nämnder och enheter i stadshuset har 
företräde till lokalerna. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Majvie Swärd (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Föreningslivet i Nacka är en något förbisedd kraft. För att det ska blomma och utvecklas 
krävs låga, och i vissa fall inga kostnader för hyror i stadshuset och andra kommunala 
lokaler.” 
 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Vi anser att det är väldigt viktigt att det finns god tillgång på lokaler i de olika 
kommundelarna för föreningar som bedriver verksamhet i Nacka. Vårt mål är att lokalerna 
dessa lokaler ska vara avgiftsfria.” 
 
- - - - - 
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§ 52 KFKS 2014/303-001 

Kartläggning av lokaler för musik- och kulturskole-
verksamhet i Boo 
Redovisning från kulturnämnden 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har gett kulturnämnden i uppdrag att kartlägga behovet av lokaler i Boo 
för musikskolornas verksamhet samt att, i samverkan med lokalenheten och externa parter, 
vidta åtgärder så att behoven täcks. Resultatet visar att hälften av musikskolorna har behov 
av lokaler i Boo. Endast tre av tio skolor svarade på frågan om de kunde upplåta sina 
lokaler. Det innebär att det kan finnas utrymme för ytterligare lokalupplåtelse i skolorna. 
Lokalenhetens kartläggning visar vidare att det idag inte heller finns några tillgängliga 
lokaler i kommunens övriga lokalbestånd. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 april 2014 
Protokollsutdrag kulturnämnden 2013-12-04 
Brev från Boo folkets hus till kultur- och utbildningsnämnden 
Kartläggning av lokaler för musik- och kulturskoleverksamhet i Boo 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kultur- och utbildningsnämnden den 4 december 2013 § 76 
 

1. Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.  
2. Kulturnämnden beslutar att skicka skrivelsen till kommunstyrelsen.  

 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
Christina Ståldal (NL) närvarade inte vid beslutet på grund av jäv. 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson (KD) lät för Kristdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott informerades om en kartläggning av behovet av lokaler 
för musik-och kulturverksamhet i Boo. Tyvärr måste vi Kristdemokrater konstatera att vi 
inte fått svar på frågan om hur stort lokalbehovet är? 
Boo Folket hus framför att behovet i Boo kommundel är stort och inte alls täcks av 
befintliga lokaler i området. I Kommunens kartläggning är det bara tre av tio skolor som 
svarat på frågan om det finns tillräckligt utrymme i deras skolor för musik och 
kulturverksamhet. Det är ett alldeles för litet underlag för att ge någon vägledning i hur 
stort utbudet av lokaler verkligen är. 
Kristdemokraterna beklagar att samarbetet med Boo Folkets hus inte fullföljdes. KSAU:s 
motivering var bland annat att lokalbehovet för musikskolan kunde täckas på annat sätt. 
Det är fortfarande inte klarlagt på vilket sätt det skulle kunna ske. Det finns därför 
fortfarande en osäkerhet om förutsättningarna för musikskolan att utvecklas i Boo.” 
 
- - - - - 
  



 20 (43) 
 6 maj 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 53 KFKS 2014/359-012 

Sammanträdesdagar 2015 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om sammanträdesdagar 2015 för sig enligt 
stadsledningskontorets förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2015 för sig enligt 
stadsledningskontorets förslag. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2015 för sig enligt stadsledningskontorets förslag. 

 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till sammanträdesdagar för 2015. 
Förslaget bygger på en grundstruktur med sammanträden för kommunstyrelsens 
arbetsutskott 13 dagar före kommunstyrelsens sammanträden och dessa sammanträden tre 
veckor före kommunfullmäktiges sammanträden. Justeringar har gjorts för lov/helgdagar. 
Förslaget samspelar med det förslag som stadsledningskontoret kommer att lägga fram till 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott och lägger fram för dess verksamhetsutskott 
och arbetsutskott samtidigt. Förslagen för samtliga dessa redovisas för att underlätta 
bedömning av förslagen sammantaget. 
 
Som tidigare år är det så att om inte kommunfullmäktiges behandling av tertialbokslut 1 ska 
kunna ske först efter midsommar, kan handlingar till bokslutet inte skickas ut i tid inför 
behandling i arbetsutskottet. I arbetsutskottet ges därför även fortsättningsvis en muntlig 
information om vad bokslutet kommer att visa. Anledningen är att tiden mellan när ”bryt” i 
bokföringen kan ske och när det är möjligt att ha ett bearbetat material på plats, är för kort 
i förhållande till när beredningen av ärendet måste inledas. Även tertialbokslut två måste 
föredras muntligt i arbetsutskottet. Här är skälet att kommunstyrelsen enligt 
kommunallagen ska ta ställning till skattesats i oktober månad. Det hinns inte med om hela 
beredningen skjuts fram för att få fram ett skriftligt material om tertialbokslut två till 
arbetsutskottets sammanträde. 

Förkortningsförklaring 
KSSU = kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
KSAU = kommunstyrelsens arbetsutskott  
KSVU = kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
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KSSU KSVU/KSAU KS KF 

December 2014 December 2014 12 januari 2 februari 

20 januari 
10 februari 

17 februari 2 mars 23 mars 

3 mars 
17 mars 

24 mars  
 

13 april 27 april 

 

7 april  
28 april 
12 maj  

12 maj 
 

25 maj 
 

15 juni 

26 maj 2 juni 15 juni  - 

11 augusti 18 augusti 31 augusti 21 september 

1 september 15 september 28 september 19 oktober 

6 oktober 
 

13 oktober 26 oktober 16 november 

20 oktober 
3 november 

10 november 23 november 14 december 

24 november 
8 december 

15 december 2016 2016 

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2014 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att kompletteras med fler 
kommunfullmäktigesammanträden med därtill hörande sammanträden.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 
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Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
 ”Sedan ett par är år antalet Kommunfullmäktigesammanträden neddragna till åtta per år. 
En angiven orsak är att minska kostnaderna. KF är kommunens enda folkvalda arena, 
därför är det viktigt för demokratin i Nacka att inte inskränka förutsättningarna för en 
offentlig politisk debatt där. Det är inte så många år sedan KF hade tio sammanträden per 
år. Vi önskar helst att det återupprättas men som minimum ska ytterligare ett sammanträde 
på våren planeras in. I konsekvens med det ska därför också motsvarande KS och 
utskottsmöten planeras in i anslutning till dem.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nacka ska bygga stad och kommer att kraftigt utöka volymen på sina åtaganden. Konstigt 
nog så märks denna arbetsökning inte i den mängd sammanträden som planeras för 
kommande år. Kommer resultatet då istället bli att alltfler politiska beslut fattas av 
tjänstemän? Nackalistan anser att det behövs fler sammanträdesdagar inom de flesta 
politiska organ för år 2015.” 
 
- - - - - 
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§ 54 KFKS 2014/331-709 

SOU 2014:2; framtidens valfrihetssystem – inom 
socialtjänsten 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar social- och äldrenämndens förslag till yttrande över SOU 2014:2, 
framtidens valfrihetssystem, med den ändringen att sista stycket får följande lydelse. 
 
Nacka kommun tillstyrker förslaget om att äldre personer ska få lagstadgad rätt att välja 
anordnare av hemtjänst. Det är rimligt att alla äldre i landet får samma rätt att välja, och att 
lagstiftningen blir konsekvent med barnfamiljers lagstadgade rätt att välja förskola och 
skola åt sina barn. Nacka kommun menar att äldres rätt att välja också bör utvidgas till en 
rätt att välja äldreboende. Nackas 20-åriga erfarenhet av valfrihet inom äldreomsorgen är 
mycket goda och visar att farhågor om att äldre inte kan eller vill välja inte stämmer. 
Valfriheten är en tydlig drivkraft för ökad kvalitet och större mångfald.  
 

Ärende 
Nacka kommun har fått på remiss att yttra sig över betänkandet Framtidens 
valfrihetssystem – inom socialtjänsten (SOU 2014:2). Betänkandet inleds med en 
beskrivning av hur valfrihetssystemen utvecklats och dess betydelse för brukarna. Därefter 
följer en kartläggning av befintliga utförare och en jämförelse av kvalitet, kostnader och 
effektivitet mellan kommuner som tillämpar respektive inte tillämpar lagen om 
valfrihetssystem (LOV). Betänkandet belyser även sambandet mellan vinstutdelning, 
ersättningssystem och kvalitet samt frågor om kvalitetssäkring och ekonomisk uppföljning. 
Betänkandet avslutas med förslag om utökad valfrihet och hur brukarna kan stödjas i valet 
av utförare. 
 
I yttrandet redogörs för Nacka kommuns synpunkter på betänkandet. Sammanfattningsvis 
finns det inget att invända mot en utökad valfrihet i andra kommuner. Inte heller mot 
förslaget att Socialstyrelsen får till uppdrag att utarbeta vägledningar för hur brukarna kan 
stödjas i valet av utförare. 

Handlingar i ärendet 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 26 mars 2014 
Förslag till yttrande, 2014-03-25 
Protokollsutdrag, social- och äldrenämnden, §50 
Remiss 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i social- och äldrenämnden den 25 mars 2014 § 50 
Social- och äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att anta föreslaget yttrande till 
Socialdepartementet, dnr S2014/420/FST. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), 
Stefan Saläng (FP) och Eva Öbom Ekdahl (M), bifall till föreslaget yttrande med den 
ändringen att sista stycket skulle få följande lydelse. 
 
Nacka kommun tillstyrker förslaget om att äldre personer ska få lagstadgad rätt att välja 
anordnare av hemtjänst. Det är rimligt att alla äldre i landet får samma rätt att välja, och att 
lagstiftningen blir konsekvent med barnfamiljers lagstadgade rätt att välja förskola och 
skola åt sina barn. Nacka kommun menar att äldres rätt att välja också bör utvidgas till en 
rätt att välja äldreboende. Nackas 20-åriga erfarenhet av valfrihet inom äldreomsorgen är 
mycket goda och visar att farhågor om att äldre inte kan eller vill välja inte stämmer. 
Valfriheten är en tydlig drivkraft för ökad kvalitet och större mångfald.  
 
Rolf Wasteson (V) yrkade avslag till sociala kvalitetsenhetens förslag och Mats Gerdaus 
yrkande samt yrkade att LOV skulle avskaffas och så länge LOV finns, inte vara tvingande.  
 
Majvie Swärd (S) yrkade bifall till sociala kvalitetsenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande och Majvie Swärds yrkande beslutade 
arbetsutskottet i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit kritiska till Nackas kundvalssystem. Dessa system har 
kommit att vara en grund för införandet av LOV-lagen. Hela idén med LOV handlar inte 
om reell valfrihet för brukarna (dvs att välja hur t ex deras hemtjänst ska utformas) utan om 
att kunna välja utförare. Vi är definitivt inte emot att brukarna ska ha ett stort inflytande 
över hur utformingen är men kundval, och därmed LOV, är fel väg att gå. När så den 
moderatledda Nacka-majoriteten så vill att LOV ska vara tvingande så hindrar man därmed 
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kommuner att välja bort LOV även när medborgarna där valt bort kundval i demokratisk 
ordning.” 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Vi är inte emot olika anordnare eller att medborgarna/brukarna själv ska kunna välja 
bland dessa. Det är mycket viktigt att man själv, som äldre, ska kunna påverka innehållet i 
hemtjänsten t ex. Det är synnerligen viktigt att det ställs tillräckliga kvalitetskrav på 
anordnarna och att de utvärderingar som görs sker på ett betydligt mer kvalificerat och 
rättsäkerts sätt än genom kundundersökningar. Det är t ex beklämmande att 
Caremas/Vardagas egna interna mätningar har så många fler mätpunkter och variabler än 
kommunens och då är ändå kommunen ytterst ansvarig för verksamheten och betalar 
bolagen med skattemedel. Det ligger i vårt intresse att skattepengarna ska användas till god 
omvårdnad av våra äldre och inte landa på någon skatteparadisö. Det är inte heller bra att 
stora bolag köper upp mindre, det blir privata monopol. Kvalitetsuppföljning, granskning 
och styrning behöver vara betydligt mer välutvecklat än vad det är i Nacka i dagsläget.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Valfrihet är bra, speciellt om den är reell och kan jämföras mellan olika typer av 
anordnare. Det viktigaste i sammanhanget är en bra kvalitetsuppföljning, gärna i 
kombination med besök på plats och intervju av personal.” 
 
- - - - - 
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§ 55 KFKS 2014/139 

SLs trafikförändringar 2014-2015 
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar trafikenhetens förslag till yttrande över remissen om 
trafikförändringar 2014-2015 med följande ändringar/ tillägg.   
 
• Norra Boo genomgår en stor förnyelse där gamla sommarstugeområden omvandlas till 

villaområden, bl a Björnberget/Kummelnäs. Trafikförvaltningen bör tillsammans med 
kommunen utreda hur busstrafiken bör förstärkas. (Ersätter sista punkten under Boo) 

• Trafikförvaltningen bör överväga fler direktbussar längs Värmdövägen till Slussen, så 
att färre behöver byta buss i Orminge.  

• På Älgö slutförs nu en stor förnyelse med stor befolkningsökning, vilket gör att det bör 
finnas underlag för ökad turtäthet.  

• Sista meningen ändras enligt följande: ”…till exempel Hässelby och Skärholmen 
Norsborg.”  

• Tidigare planer på stombusslinjen bör realiseras, i första hand genom att linjen 
Orminge, Gullmarsplan, Älvsjö och Botkyrka sätts i bruk. 

 

Ärende 
Inför trafikförändringar i SL – trafiken för år 2014/2015 har Nacka kommun från 
Trafikförvaltningen inom Stockholms läns landsting erhållit ett remissbrev vilket inbjuder 
kommunen att komma in med synpunkter och förslag till förändringar i 
kollektivtrafikutbudet som ska träda kraft i december 2014. Inga beslut har fattats om dessa 
förslag.  
 
Enligt Trafikförvaltningen är utgångspunkten att trafikförändringarna ska träda i kraft i 
december 2014 men avsteg från detta kan förekomma. Flera av trafikförändringsförslagen 
är beskrivna på en översiktig nivå och behöver utredas grundligare vad det gäller kostnader 
samt konsekvenser innan beslut kan tas om att genomföra dem. De förslag som berör 
Nacka kommun framgår av bilaga 1. 

Förslagen till trafikförändringar för år 2014/2015 är konkreta och i förslagen finns det 
positiva inslag. Nacka kommun anser att det kollektivtrafiknät som finns i dag måste 
förstärkas och tillföras ytterligare resurser än de föreslagna, förutom med anledning av 
befolknings- och arbetsplatstillväxten, också särskilt med hänsyn till ombyggnaden av 
Slussen. Förstärkning av kollektivtrafiken ska ske såväl under högtrafik som under dag- och 
kvällstid samt på helger. Det gäller såväl lokalt resande som över Saltsjö- Mälarsnittet. I 
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yttrandet kommenteras Trafikförvaltningens förslag till ändringar i SL-trafiken för 2014-
2015 samt föreslås kompletterande förbättringar och några utredningar. 
 

Handlingar i ärendet 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 31 mars 2014 
Förslag till yttrande 
Trafikförvaltningens förslag i SL-trafiken år 2014/2015  
Trafikförvaltningens kommentarer på Nacka kommuns yttrande för år 2013  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C), 
Stefan Saläng (FP), Majvie Swärd (S) och Rolf Wasteson (V) bifall till föreslaget yttrande 
med följande ändringar/ tillägg.   
 
• Norra Boo genomgår en stor förnyelse där gamla sommarstugeområden omvandlas till 

villaområden, bl a Björnberget/Kummelnäs. Trafikförvaltningen bör tillsammans med 
kommunen utreda hur busstrafiken bör förstärkas. (Ersätter sista punkten under Boo) 

• Trafikförvaltningen bör överväga fler direktbussar längs Värmdövägen till Slussen, så 
att färre behöver byta buss i Orminge.  

• På Älgö slutförs nu en stor förnyelse med stor befolkningsökning, vilket gör att det bör 
finnas underlag för ökad turtäthet.  

• Sista meningen ändras enligt följande: ”…till exempel Hässelby och Skärholmen 
Norsborg.”  
 

Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), även att tidigare planer 
på stombusslinjen skulle realiseras, i första hand genom att linjen Orminge, Gullmarsplan, 
Älvsjö och Botkyrka sätts i bruk. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med både Mats Gerdaus och Rolf Wastesons yrkanden.  
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson (KD) lät för Kristdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Nacka kommuns svar på Stockholms läns landstings förslag på ändringar är bra tycker vi 
Kristdemokrater. Vi framhåller vikten av fler busslinjer och det ökade behovet av 
kollektivtrafik till sjöss. 
Det som Kristdemokraterna ytterligare vill lyfta fram, är vad som står under rubriken 
Övrigt. 
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Nacka vill föra fram att det inte är rimligt att det finns en zongräns för avgift som delar 
kommunen. ”Hela Nacka kommun, även Boo och Fisksätra/Saltsjöbaden, bör ingå i zon 
A. Nacka kan jämföras till exempel med kommunerna Solna, Sundbyberg, Lidingö och 
Danderyd vilka är inom zon A. Flera områden ligger längre bort från city än Nacka, till 
exempel Hässelby”. 
Nacka kommun framför här den ståndpunkt som vi Kristdemokrater i Nacka har, som vi 
förväntar oss blir SL:s och landstingets förslag för att öka kollektivåkandet.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är med tillfredsställelse som jag noterar att KSAU ställer sig bakom mitt förslag att 
stomlinjerna från Nacka till syd- och norrområden i länet nu ska realiseras. Särskilt 
angelägen anser vi att en linje Orminge-Gullmarsplan-Älvsjö-Botkyrka vore. På sikt vore 
det också lämpligt att göra dessa stomlinjer som trådbusslinjer – trådbusstekniken har 
utvecklats kraftigt och kan vara en tyst, energisnål och miljövänlig variant på bussar. Ända 
fram till 60-talet gick det trådbussar (och t.o.m trådlastbilar) till Kvarnholmen, nu är det 
dags att återupprätta dem.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Kollektivresandet måste öka i Nacka samtidigt som bussarna helst inte ska bli fler vid 
Slussen. SL borde inse att man snarast måste satsa hårt på utvecklingen av Nackas 
kommunikationer.  Nackalistan stöder de tillägg som Alliansen gör utöver det som står i 
tjänstehandlingen. Det tar bl a upp de usla förbindelserna till Älgö. Ett annat väntat 
bristområde är busslinjen som går till Danvikshem, som är något av en livlina för många av 
de äldre boende. Om man också satsade på småbussar på smala vägar skulle bussåkandet 
öka ytterligare.” 
 
- - - - - 
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§ 56 KFKS 2014/351-011 

Lokala miljömål 
Yttrande till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande av de lokala miljömålen med följande tillägg. 
 
I fler av etappmålen anges värden (för minskat utsläpp etc) som ska uppnås. För att kunna 
bedöma realismen i målen och omfattningen på de åtgärder som behöver vidtas för att nå 
målen behöver man veta vad dagens värden är. Ärendet bör kompletteras med detta.  
  
I det fortsatta arbetet är det viktigt att bedöma kostnaderna för att nå de olika målnivåerna. 
I samband med de årliga mål- och budgetprocesserna får man pröva vilka insatser som kan 
genomföras på kortare och längre sikt.   
  
Ansvaret för uppföljning och revidering av målen bör tydliggöras. Man bör överväga att 
samla det ansvaret inom en enhet och en nämnd.   
 

Ärende 
Enligt beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden1 har förslag till lokala miljömål för Nacka 
remitterats till berörda nämnder och styrelser i kommunen. Detta förslag till yttrande 
utgörs av ett gemensamt generellt svar för kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, 
kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsens verksamhetsutskott.  
 
Yttrandet innehåller bland annat förslag om att målen bör systematiseras utifrån effektmål 
som följs upp på kommunstyrelsenivå i och åtgärdsmål som hanteras på nämndnivå. För 
kommunens styrning och ledning är det också viktigt att vidare diskutera hur målen kan 
inordnas i det ordinarie mål- och budgetarbetet. Miljömålen innebär att det blir viktigt att 
skapa förutsättningar och starka incitament för enheterna och produktion av välfärd för att 
de ska kunna agera miljösmart. Målen innebär också ökat ansvar för uppföljning och 
utveckling av arbetsmetoder. Om kostnader till följd av detta inte ryms inom befintlig 
nämnds budget måste ytterligare medel avsättas. 
 

Handlingar i ärendet 
Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 23 april 2014 

                                                 
1  (MSN 2012/156-003) 
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Förslag till yttrande 
Nackas lokala miljömål, missiv 
Lokala miljömål, förslag 
Protokollsutdrag MSN 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 7 mars 2014 § 52 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar att remittera bifogat förslag till lokala miljömål 
för Nacka till berörda nämnder i kommunen. Sista svarsdatum är den 24 april. Förslaget 
ska därefter bearbetas utifrån nämndernas remissvar och ett färdigt förslag till Lokala 
Miljömål ska beslutas i MSN den 14 maj för att sedan föreläggas kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige i juni.  
Mål 5.5 andra meningen ändras till: Vid nyexploatering och förtätning ska de riktvärden för 
buller från trafik som riksdagen beslutat tillämpas. Miljöenheten uppdras att justera texten i 
avsnitt D utifrån att avvägningar och sammanställningar av remissvar ska göras av MSN. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Hans Peters (C) och 
Jan-Eric Jansson (KD) bifall till föreslaget yttrande med följande tillägg. 
 
I fler av etappmålen anges värden (för minskat utsläpp etc) som ska uppnås. För att kunna 
bedöma realismen i målen och omfattningen på de åtgärder som behöver vidtas för att nå 
målen behöver man veta vad dagens värden är. Ärendet bör kompletteras med detta.  
  
I det fortsatta arbetet är det viktigt att bedöma kostnaderna för att nå de olika målnivåerna. 
I samband med de årliga mål- och budgetprocesserna får man pröva vilka insatser som kan 
genomföras på kortare och längre sikt.   
  
Ansvaret för uppföljning och revidering av målen bör tydliggöras. Man bör överväga att 
samla det ansvaret inom en enhet och en nämnd.   
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Majvie Swärd (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet utan återkommer i 
kommunstyrelsen med sitt ställningstagande.  
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Etappmål 3.1  
Miljöpartiet anser att 25 % ekologiska livsmedel till 2017 är för lågt, bör vara åtminstone 50 
%. 
Etappmål 4.4 
Ett delmål lyder ”Minst två kommunala pumpstationer för avloppsvatten ska upprustas per år…”. 
Med tanke på de mycket stora utsläpp, som vi har haft på senare tid p.g.a. havererade 
pumpstationer och att antalet pumpstationer överstiger 50 stycken, anser vi att detta mål är 
för lågt satt. Förmodligen är det också rent ekonomiskt lönsamt att upprusta alla gamla 
pumpstationer i mycket snabbare takt, Miljöpartiet vill att det görs en beräkning av vilken 
upprustningstakt som är mest ekonomisk lönsam. 
Etappmål 5.1 
Ett delmål lyder ”Andel GC-vägar som klassats som "trygga, tillgängliga och lättorienterade" utav 
totala beståndet ska öka. En avstämning ska göras år 2020.” Självklart ska det vara en ökning, 
delmålet måste mer precisera hur stor ökningen ska vara, annars är det inget riktigt mål. 
Miljöpartiet anser också att det bör finnas ett etappmål om byggande av laddstationer för 
både långsam-, medel- och snabbladdning av elfordon.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Bra att det planeras för lokala miljömål. Viktigt att få med är systemet med 
ekosystemtjänster. Buller och luftpartiklar är viktigt att motverka och kartlägga eftersom 
det berör människors och djurs hälsa. Med den kommande bebyggelseexpansionen 
kommer tyvärr värdena att ytterligare försämras. I Förslag till lokala miljömål, sid 6,punkt 4, 
som handlar om läget i hav och sjö står: Ytterligare kapacitet förstörs om mark hårdförs i 
samband med exploatering. Slut på citatet. Nackalistan undrar varför denna kunskap inte 
följs då det t ex gäller vägexploateringar i förnyelseområden.” 
 
- - - - - 
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§ 57 KFKS 2013/512-040 

Ny webblösning för extern och intern kommunikation 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att det, med start 2014, ska göras en upphandling och 
utveckling av ny webblösning för extern och intern kommunikation. Den samlade 
kostnaden beräknas uppgå till 11 miljoner kronor under tre år, 2014-2016. De ekonomiska 
förutsättningarna behandlas i mål och budget 2015-2017. 

Ärende 
Projektets uppdrag är att ersätta kommunikationskanalerna  www.nacka.se, KanalN och 
samarbetsytor. Dessa tre webbplatser lanserades 2008-2010 och behöver bytas ut av två 
skäl: 
 

1. Utvecklingen går fort inom det digitala området och Nacka kommun behöver 
utveckla en ny digital plattform för att möta de behov som medborgare, 
medarbetare, anordnare, företagare och förtroendevalda uttryckt vad gäller 
tillgänglighet, dialogmöjligheter, kunskapsdelning och aktualitet.  
 

2. Nuvarande lösning kan inte uppgraderas och de tekniska miljöerna är instabila. 
Lösningen baseras på Microsoft Sharepoint 2007 som är en gammal version som 
Microsoft kommer sluta ge support på. 
 

Målet är att Nacka kommun ska ha en framtidssäkrad, flexibel, tillgänglig och snabb 
webblösning som präglas av öppenhet, enkelhet och dialogmöjligheter och som stärker 
bilden av att Nacka är en attraktiv plats att leva, vistas och verka på. 
 
Kostnad för upphandling och utveckling av ny webblösning för extern och intern 
kommunikation beräknas uppgå till 11 miljoner kronor fördelat på tre år.  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 april 2014 
Projektdirektiv 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 

http://www.nacka.se/
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§ 58 KFKS 2014/91-229 

Kommunalt bostadsbolag inför byggandet av Nacka stad 
Motion den 3 februari 2014 av Rolf Wasteson (V) och Agneta Johansson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Förslaget att bilda ett kommunalt bostadsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 
som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Kommunfullmäktige avslår därför förslaget i motionen.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 3 februari 2014 en motion med förslag om att kommunen återinför ett kommunalt 
bostadsbolag och att detta bolag blir delaktigt i de nya byggprojekt som påbörjas och som 
pågår i kommunen.  
 
Stadsledningskontoret föreslår att förslaget i motionen avslås. Förslaget att bilda ett 
kommunalt bostadsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering som 
stadsledningskontoret inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Förutsättningarna på hyresmarknaden har inte ändrats sedan kommunfullmäktige beslutade 
att sälja Nackahem. Kommunens ansvar för dem som inte själva kan ordna sitt boende är 
inte skäl nog för att återskapa ett kommunalt bostadsbolag. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag med tillägget att 
beslutsmeningen kompletteras enligt följande. 
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Förslaget att bilda ett kommunalt bostadsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 
som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till förslaget i 
motionen. 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 

Reservationer 
Majvie Swärd (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet reservation beskriver varför vi vill att ett kommunalt bostadsbolag 
återupprättas. Vi ser det som ett verktyg för kommunen att kunna realisera en bra 
bostadsförsörjning när behovet av hyresbostäder nu är så stort. Majoriteten pekar på 
ekonomiska prioriteringar (och då prioriteras uppenbarligen hyresrätter bort) . Vi vill 
påpeka att vi i vårt förslag till kommunal budget tagit med en ekonomisk satsning just på 
ett kommunalt bostadsbolag, ett startkapital på 100 Mkr.” 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Vi instämmer i motionen från (v) då det är mycket angeläget att kommunen har kvar den 
mark som man äger då denna mark kommer att ianspråktas för de nya byggprojekt som 
kommer i kommunen. Ett kommunalt bostadsbolag kan bygga hyresrätter utan höga 
hyror.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet har föreslagit att kommunen ska starta ett kommunalt bostadsbolag i alla 
budgetförslag den här mandatperioden och stöder därför givetvis även motionen från V. 
 Här från Miljöpartiets budget för  2014: 
”För att lättare kunna erbjuda alla en bostad i Nacka, vill vi avsätta delar av kommunens pensionspengar 
i en pensionsstiftelse. Stiftelsen ska tillsammans med kommunen äga en allmännyttig bostadsstiftelse som 
ska förvalta och hyra ut bostäder med hyressättning efter allmännyttiga principer, vilket innebär till en 
långsiktig självkostnad. Stiftelsen ska även kunna bygga bostäder och lokaler med utpräglad 
samhällsnytta, som t.ex. gruppboenden för personer med särskilda behov, förskolor och särskolor.” 
 
- - - - - 
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§ 59 KFKS 2013/403-319 

Jämställd och miljövänlig snöröjning och 
halkbekämpning 
Motion den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad genom 
tekniska nämndens redovisning i beredningen av motionen om hur dagens 
vinterunderhållsprogram utvärderas och följas upp. 
 

Ärende 
I motionen föreslår Camilla Carlberg och Lars Örback att kommunen uttalar sitt stöd för 
SKLs program för jämställd snöröjning och att detta ska börja gälla från 2013. Dessutom 
vill man att nuvarande vinterunderhåll utvärderas och följs upp. 
 
Det finns kommuner som infört så kallad jämställd snöröjning. I dessa kommuner innebär 
det bland att fokus är att det ska vara säkrare att gå och cykla och att framkomligheten till 
förskolor och skolor ska bli bättre. Även snöröjning vid busshållsplatser blir bättre.  
 
Tekniska nämnden anser i sin beredning att det finns behov av att 
vinterunderhållsprogrammet utvärderas ut ett genusperspektiv. I utvärdering ska även 
eventuella omprioriteringar tas fram och även en översyn över kritiska gränsdragningar 
gentemot andra aktörer ska göras.  
 
En utvärdering av vinterunderhållsprogrammet innebär ett sätt att höja kvaliteten i service 
och tjänster till medborgarna. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Protokollsutdrag från tekniska nämnden den 22 oktober 2013 §205 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i tekniska nämnden den 22 oktober 2013 §205 
Tekniska nämnden föreslår att kommunfullmäktige ger vägenheten i uppdrag att utvärdera 
nuvarande vinterunderhållsprogram ur ett genusperspektiv. I uppdraget ingår att ta fram 
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vilka omprioriteringar som behöver göras och vilka gränsdragningar som är kritiska 
gentemot andra aktörer t.ex. lokaltrafik, skolor och centrumanläggningar mm.  
Utvärderingen måste omfatta hur medborgare i Nacka reser på sin väg till förskola/skola så 
att de områden där det huvudsakligen sker via lokaltrafik eller att man går och cyklar med 
barnen kan identifieras för att kunna bedöma de ekonomiska konsekvenserna av eventuella 
omprioriteringar. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till motionens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till 
stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 60 KFKS 2013/825-379 

Elnät för framtidens bilar 
Motion den 16 december 2013 av Sydney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att 
1. Nacka Energi får tydliga direktiv om att börja anpassa elnätet efter ett framtida samhälle 
med många fler elbilar än idag. 
2. Kommunen vid all nybyggnation ser till att det även byggs laddstationer för både 
långsam-, medel- och snabbladdning av elfordon. 
 
Utredningen visar att Nacka Energi AB (NEAB) är medvetet om att antalet 
snabbladdstationer och elbilar kommer att öka framöver. NEAB uppger att det redan ligger 
i dess uppdrag att bygga ut elnätet i den takt som efterfrågan kräver. Det gäller alla typer av 
elanslutningar snabbladdstationer är inget undantag. I kommande investeringar kommer 
spänningsnivån på inmatningen till Nacka att höjas betydligt och på så vis skapas 
handlingsutrymme för väsentligt högre framtida effektuttag än dagens. Ytterligare direktiv 
behövs inte.  
 
Kommunen har möjlighet att lyfta frågan kring laddstationer med exploatörerna redan i dag 
i nybyggnadsprojekt. Däremot saknas ett strategiskt mål i kommunen som syftar till att 
driva på utvecklingen av snabbladdstationer. Det finns en möjlighet att lyfta in ett 
inriktningsmål i klimatprogrammet som håller på att tas fram, men kan inte utlovas i detta 
motionssvar. Programmet ska tas upp i kommunstyrelsens arbetsutskott i maj 2014 för 
diskussion av målen och beslut.  
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Motion 
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Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till motionens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”I tjänstemannaskrivelsen står att läsa: 
”I bolagets uppdrag ingår det att bygga ut elnätet i den takt som ökningen i efterfrågan 
kräver. Det går däremot inte att anpassa elnätet redan idag för framtidens behov.” 
Detta är alltså ett exempel på den klassiska frågan. Vad kom först, hönan eller ägget? 
Utan en infrastruktur anpassad för elbilar är det inga som skaffar elbilar, och om det inte 
finns några elbilar anpassar man inte heller elnätet eftersom inga elbilar finns. 
 
Det är svårt att successivt utöka antalet snabbladdningsstationer för elfordon utan att redan 
i förväg ha byggt större krafttransformatorer i de matande fördelningsstationerna än vad vi 
normalt bygger idag. Att bygga ut dessa i efterhand när behovet uppstår är mycket dyrbart 
då större krafttransformatorer även kräver större ställverk och större byggnader.  
När jag under KSAUs sammanträde den 3/12 2013 ställde frågan om NEAB har för avsikt 
att anpassa elnätet efter en ökande mängd elbilar, svarade NEABs VD Håkan Askelöf 
tydligt ”nej, investeringar p.g.a. framtida prognoser om fler elbilar är ingenting NEAB får 
sia om, det är ett politiskt beslut”” 
 
- - - - - 
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§ 61 KFKS 2006/457 

Stadsutveckling och Aalborgåtagandena 
Motion den 20 april 2006 av Tuija Meisaari- Polsa (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget att underteckna 
Aalborgdeklarationen. 

 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska skriva under det gemensamma dokumentet för 
att delta i nätverket och arbeta i enlighet med de intentioner som finns i 
Aalborgåtagandena.  
       
Mycket av det som Nacka idag arbetar med ligger i linje med Aalborgåtagandena. Flera av 
kommunens övergripande mål speglar Nacka kommuns ambition inom området hållbar 
utveckling. Mycket har hänt sedan 2004 och Aalborgåtagandet. EU2020 täcker på ett 
uppdaterat sätt de avsikter som fanns i Aalborg och ligger till grund för allt 
utvecklingsarbete inom EU under nya programperioden 2014-2020. Stadsledningskontoret 
är positivt till internationellt utbyte rörande hållbarhetsfrågor men detta bör ske inom de 
nätverk i vilka Nacka redan idag är medlem i. 
 
Motionen bordlades i väntan på en utvärdering av Nackas medlemskap i Sveriges 
ekokommuner. Någon sådan utvärdering är varken gjord eller planerad. Eftersom Nacka 
inte är aktiva i Sveriges ekokommuner föreslår stadsledningskontoret att kommunen 
avslutar sitt medlemskap. Detta kommer att behandlas i ett eget ärende. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 april 2014 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 april 2008 §117 
Tjänsteskrivelse, Hållbar utveckling 2008 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 april 2008 §117 
Arbetsutskottet beslutar att bordlägga ärendet i avvaktan på utvärdering om kommunens 
deltagande i Sveriges Ekokommuner (SEkom). 
 

Yrkanden 
Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till motionens 
förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Majvie Swärd (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Vi anser att det är viktigt att kommunen deltar i ett utvecklingsarbete som t ex 
Aalborgåtagandena innebär, då man får ett nätverk med fler kommuner som har en 
liknande situation och intressen som Nacka har, Att kommunen planerar att lämna Sveriges 
Ekokommuner anser vi vara olyckligt och anser att kommunen ska vara kvar i denna 
organisation.”  
 
- - - - - 
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 6 maj 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 62 KFKS 2014/275-759 

Nackas flyktingmottagande 
Remiss av motion den17 mars 2014 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till social- och äldrenämnden samt 
till arbets- och företagsnämnden för utredning och förslag till beslut senast den 23 
september 2014. 
 

Ärende 
Camilla Carlberg och Lars Örback (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 
17 mars 2014 en motion med förslag om Nacka ökar sitt flyktingmottagande så att det 
minst står i proportion till kommunens invånarantal. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 april 2014 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet även skulle överlämnas till arbets- och 
företagsnämnden.  
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 63 KFKS 2014/276-007 

Motion om revisionsrapport nr 6/2013 
Motion den17 mars 2014 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret och 
tekniska nämnden för utredning och förslag till beslut senast den 19 augusti 2014. 
 

Ärende 
Christina Ståldal m fl (NL) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 mars 
2014 en motion med följande förslag. 
 

• Det ska snarast tas fram generella dokumenterade riktlinjer för hur utgifter ska 
fördelas mellan vatten, avlopp, gata samt övriga utgifter i projekten, enligt kraven 
från revisorerna 

• De underlag som ligger till grund för fördelning av utgifter mellan olika utgiftsslag 
kopplat till varje faktura ska vara spårbara från fakturan 

• Att nyordningen ska träda i kraft senast under innevarande år 2014 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 april 2014 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet även skulle överlämnas till tekniska nämnden.  
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 64 

Övrigt 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
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